

1. Record Nr.	UNISALENT0991003038589707536
Autore	Giuberti, Vittorio
Titolo	Host - parasites balance evaluated by the study of frequency distribution of grastro-intestinal nematode in the wild goat in Montecristo Island, Italy / Vittorio Giuberti ; Armando Giovanni
Pubbl/distr/stampa	Ozzano dell'Emilia : Istituto nazionale di biologia della selvaggina A. Ghigi, 1990
Descrizione fisica	[3] p. : ill. ; 30 cm
Collana	Posters ; 11
Altri autori (Persone)	Giovanni, Armando
Altri autori (Enti)	Istituto nazionale di biologia della selvaggina Alessandro Ghigi
Soggetti	Parasites - Evolution Host-parasite relationships - Italy
Lingua di pubblicazione	Inglese
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia

2. Record Nr.	UNINA9910568196903321
Autore	Ancel Bruno
Titolo	Une exploitation minière du XVIe s. dans les Vosges : Le filon Saint-Louis du Neuenberg (Haut-Rhin) : caractères et évolution / / Bruno Ancel, Pierre Fluck
Pubbl/distr/stampa	Paris, : Éditions de la Maison des sciences de l'homme, 2021
ISBN	2-7351-2059-7
Descrizione fisica	1 online resource (124 p.)
Collana	Documents d'archéologie française
Altri autori (Persone)	FluckPierre
Soggetti	Archaeology mine exploitation Vosges Saint-Louis du Neuenberg Haut-Rhin filon
Lingua di pubblicazione	Francese
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Sommario/riassunto	Ce volume constitue la publication de la fouille d'une mine d'argent exploitée dans la 2e moitié du XVIe s., le filon St-Louis, localisé dans le district de Ste-Marie-aux-Mines (Haut-Rhin). L'étude de ce site pilote de l'archéologie minière a été abordée de façon pluridisciplinaire et apparaît comme un modèle de collaboration entre archéologues, spéléologues et géologues. Le dépouillement des documents d'archives, l'inventaire des vestiges de surface et souterrains, la mise en évidence de l'architecture des ouvrages miniers et des techniques de creusement ainsi qu'une étude minéralogique, structurale et climatologique ont permis d'aboutir à la reconstitution de l'évolution de cette exploitation qui appartient à l'un des sites miniers les plus intéressants d'Europe. This monograph describes archaeological excavation carried out at a silver mine known to have been worked during the second half of the sixteenth century. The mine, named "The St-Louis Vein", is situated in the district of Ste-Marie-aux-Mines in the

Haut-Rhin department of France. The study of the site introduces new methods to the archaeology of mining : the interdisciplinary approach adopted is a model of collaboration between archaeologist, speleologist and geologist. The project involves archival research, a survey of surface and belowground remains and the use of archaeological evidence to analyse how the mine was constructed and worked. The mineralogical, structural and climatological aspects of the site are also discussed. The study succeeds in reconstructing the life-history of an ancient mine located in one of the most historically interesting mining areas of Europe.
